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„… pokládáme naši spolupráci s tak špičkovou institucí jakou je VŠB-TUO
nejen za čest a radost, ale také za závazek. Přináší nápady, je otevřena
novým věcem, je uznávaným partnerem v zahraničí. Svým studentům
i pedagogům umožňuje sepětí s praxí, takže absolventi mají mnohem
snadnější cestu v budoucím zaměstnanání, pro které je škola připravuje.“

Říká ve svém úvodním slově ředitel  lidských zdrojů společnosti T-Mobile
Michal Urválek
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Vážení přátelé,

„změna je život“, řekl jsem si, když jsem se podíval
co všechno se stalo za uplynulý 1 rok, kdy naše
společnost RadioMobil měla možnost Vás pozdravit
v úvodníku Akademika. Tou hlavní změnou pro nás
bylo, že jsme se stali jako první český mobilní
operátor součástí mezinárodní sítě. Jsme členy
skupiny T-Mobile operující v Evropě, Spojených
státech a některých asijských zemích. Našim
zákazníkům, mezi něž patří také velké množství

z vás, kteří čtete tento článek, teď můžeme nabídnout mnohem víc - mezinárodní
servis, nejmodernější špičkové technologie a ještě razantnější důraz na kvalitu a vaši
spokojenost. Stejně tak pro ty z vás, kteří o T-Mobile přemýšlíte jako o svém možném
budoucím zaměstnavateli je tato změna dobrou zprávou - v rámci mezinárodního
společenství T-Mobile není zásadní rozdíl mezi našimi zaměstnanci v Británii,
Německu, Rakousku či České republice - synchronizujeme zaměstnanecké výhody,
systém vzdělávání i možnosti mezinárodního profesního růstu. Několik desítek našich
zaměstnanců pracuje nebo v blízké době bude pracovat přímo pro T-Mobile
International. To však ze strany T-Mobile Česká republika znamená vysoký důraz na
kvalitu lidských zdrojů. A proto pokládáme naši spolupráci s tak špičkovou institucí
jakou je VŠB-TUO nejen za čest a radost, ale také za závazek. Máme velký zájem ve
spolupráci dále pokračovat - nejde jen o naši podporu Infocentra VŠB-TUO či naši
pravidelnou účast na Symbióze - veletrhu pracovních příležitostí, ale také o další
přímé kontakty kam patří například exkurze na BTS v Ostravě pro studenty 5. ročníku
fakulty elektrotechniky a informatiky.

Tvrdou zkouškou naší společnosti byly letošní povodně, které postihly velkou část
našeho území. Tato zkouška nás prověřila ať už jako mobilního operátora či jako
zaměstnavatele. T-Mobile v průběhu povodní nezaznamenal výpadky sítě, byl
dostupný tam, kde nebyli ostatní operátoři. Také prostřednictvím naší sítě putovaly
informace, které v konečné fázi umožňovaly zachraňovat životy a majetky lidí. Anebo
umožnovaly lidem spolu prostě jen mluvit a vědět, že v době ohrožení a bezmoci
nejsou sami. To, co viděli na některých místech naši technici a IT specialisté, se jim
vrylo navždy do paměti. Řada našich zaměstnanců zažila následky povodní na vlastní
kůži - během několika hodin přišli o střechu nad hlavou a řešili životní dramata,
o kterých před tím ani ve snu nevěřili, že se mohou stát realitou. Pevně věřím, že stejně
jako při velkých moravských povodních v roce 1997, obstála naše společnost
i v tomto ohledu a možná to o nás jako zaměstnavateli řekne více než dlouhé prezentace,
články a další aktivity inzerující naše zaměstnanecké výhody. Nicméně i ty jsme
v uplynulém roce prezentovali a jsem rád, že zájem o práci v naší společnosti nijak
neklesá a že si stále můžeme vybírat z velmi kvalitních uchazečů - jak absolventů
vysokých škol, včetně té Vaší, tak lidí z praxe. Ani náš zájem nepolevuje, takže asi
není překvapením průměrný věk zaměstnanců naší firmy - 26 let. Jsme tedy mladou
firmou (dobou existence i věkem svých zaměstnanců) a kontakt s mladými je pro nás
každodenním chlebem a nutností. Na VŠB-TUO oceňujeme právě to, že je to mladá
vysoká škola - nikoli tradicí a zkušenostmi, ale svým duchem, energií a novými
nápady. Jinými slovy, že je významným pokračovatelem tradic vysokého školství
montánních oborů, jehož základy byly položeny u nás na počátku 18. století. Přináší
nápady, je otevřena novým věcem, je uznávaným partnerem v zahraničí. Svým
studentům i pedagogům umožňuje sepětí s praxí, takže absolventi mají mnohem
snadnější cestu v budoucím zaměstnanání, pro které je škola připravuje.

Za to bych rád vedení a pedagogům VŠB-TUO upřímně poděkoval, studentům bych
rád popřál hodně energie, vytrvalosti a nových nápadů a vám všem společně úspěšný
nový školní rok, do kterého právě vstupujete.

Michal Urválek
Ředitel lidských zdrojů
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Vážené kolegyně, kolegové, studentky a studenti,

blíží se zahájení zimního semestru 2002, závěrečného období, kdy budu řídit školu

ve funkci rektora. Přišli jste po prázdninách či dovolených a nalezli jste naši školu

opět rozkopanou, obtěžuje vás prach a hluk. Chci se vám za tyto nepříjemnosti

omluvit. Dobře vím, že např. rekonstrukci „stoupaček“ bylo účelné provést současně

s opláštěním budovy. Současný způsob financování vysokých škol však neumožnil

komplexní rekonstrukci školy. Peníze, které jsme získali letos účelově na opravy, jsme

využili na nezbytnou 5 let plánovanou rekonstrukci „stoupaček“. Po ukončení všech

prací ještě v letošním roce se budova naší VŠB–Technické univerzity Ostrava stane

moderní, evropským standardům vyhovující budovou, splňující i přísné bezpečnostní

předpisy.

Vydržme všichni společně ještě chvíli všechny nepříjemnosti spojené s rekonstrukcí

budovy a v zájmu budoucích generací studentů i pedagogů dotáhněme rekonstrukci

a výstavbu VŠB–TU Ostrava do perfektního stavu.

Naší škole se postupně daří uskutečňovat své investiční záměry a rozšiřovat nabídku

studia. Již zanedlouho budeme slavnostně otevírat Fakultu bezpečnostního inženýrství

a první ohlasy i zájem o studium dokazují, že založení této fakulty byl dobrý počin.

Budeme dále rozšiřovat nabídku bakalářského studia ve Valašském Meziříčí a nově

otevíráme bakalářské studium i v Šumperku.

Imperativem dneška zůstává aktivita nás všech v oblasti získávání mimorozpočtových

prostředků, a to zejména kvalitní vědecko – výzkumnou činností. Musíme být připraveni

na stále rostoucí konkurenci v nabídce vysokoškolského studia, musíme pružně reflektovat

měnící se potřeby našeho regionu i celé České republiky v souladu s požadavky doby na

mladou vzdělanou generaci. Musíme však být připraveni i na konkurenci v rámci

Evropské unie, chceme přece být školou, o kterou budou mít zájem studenti nejen

z našeho regionu, České republiky, ale i z Evropy a celého světa.

Vážení spolupracovníci, milé studentky, studenti,

do nastávajícího akademického roku 2002 – 2003 přeji všem zdraví, rozhodnost při

plnění všech předsevzetí a klid pro tvůrčí práci.

Prof. Ing. Václav Roubíček, CSc.

rektor
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Oslavy 25. výročí založení Ekonomické fakulty
V rámci oslav 25. výročí založení Ekonomické fakulty se 3. září konalo
společné slavnostní zasedání Vědecké rady VŠB–TUO a Vědecké rady
Ekonomické fakulty.

Po slavnostním zahájení proděkanem pro
rozvoj Ekonomické fakulty prof. Ing. Jind-
řichem Kalužou, CSc. přednesl rektor
VŠB–TU Ostrava prof. Ing. Václav Rou-
bíček, CSc. slavnostní projev. Na slova rek-

tora navázal děkan Ekonomické fakulty
prof. Ing. Jiří Kern, CSc. svým slavnost-
ním vystoupením, ve kterém zhodnotil mi-
nulost, současnou situaci i perspektivy dal-
šího rozvoje fakulty. Pan děkan mimo jiné

uvedl, že si fakulta za 25 let své existence
vydobyla dobré postavení v rámci ekono-
mických fakult v České republice. Je zařa-
zena do prestižní A skupiny při hodnocení
fakult v akreditačním řízení, má dostatek
studentů, kteří při přijetí procházejí nároč-
ným přijímacím řízením, má dostatečnou
možnost výběru dobrých pedagogů, má
i slušné materiálně technické podmínky.
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Po vystoupení pana děkana následovalo
předání medailí Georgia Agricoly, na je-
jichž udělení byli navrženi a Vědeckou ra-
dou VŠB–Technické univerzity Ostrava
schváleni:

Prof. RNDr. Jiří Močkoř, DrSc.
Prof. Ing. Jana Stávková, CSc.
Prof. Ing. Karol Zalai, CSc.

Na základě návrhu Ekonomické fakulty
byly dále uděleny pamětní medaile VŠB–
TU Ostrava následujícím osobnostem:

Ing. Josef Beneš, CSc.
Prof. Ing. Milan Buček, DrSc.

Prof. DR. José Maria Caridad
Doc. Ing. Jaroslava Durčáková, CSc.
Prof. Dr. hab. Florian Kuznik
Doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc.
Prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc.
John William Vaughan, LL. MProf.
JUDr. František Vencovský, CSc.
Prof. Dr. hab. Henryk Walica
Prof. Ing. Milan Žák, CSc.

Následně převzali významní pracovní-
ci fakulty z rukou děkana Ekonomické fa-
kulty pamětní listy. Poté následovala gra-
duační ceremonie prvních absolventů
MBA a předání diplomů absolventům
doktorských studijních programů.
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Po slavnostním obědě pokračovaly osla-
vy založení Ekonomické fakulty meziná-
rodní vědeckou konferencí Ekonomické
a adaptační procesy 2002. V úvodu spo-
lečného plenárního zasedání konference,
které moderoval doc. Dr. Ing. Jan Frait vy-
stoupil rektor VŠB–TU Ostrava prof. Ing.
Václav Roubíček, CSc. s příspěvkem na
téma „Transformace VŠB–TU Ostrava ja-
ko reflexe ekonomických a společenských
podmínek regionu Severní Moravy a Slez-
ska“ a po něm rektorka Vysoké školy eko-
nomické doc. Ing. Jaroslava Durčáková,
CSc. s příspěvkem „Ekonomické a mana-
žérské vzdělávání na českých vysokých
školách před vstupem do EU“. Poté vy-
stoupil hlavní host konference – ministr
průmyslu a obchodu ČR Ing. Jiří Rusnok,
jehož příspěvek se zabýval „Záměry hos-
podářské politiky vlády ve střednědobém
horizontu“. Po krátké přestávce následo-
vala druhá část plenárního zasedání.

První den byl zakončen společenským
rautem účastníků konference, který se ko-
nal v prostorách nové menzy a jak doku-
mentují připojené snímky, šlo nejen o akci
společenskou, ale rovněž o navázání no-
vých odborných kontaktů či rozvoj těch stá-
vajících a také o výměnu cenných informací
mezi jednotlivými hosty konference mnoh-
dy z odlišných ekonomických disciplín.

Druhý a třetí den konference byla na po-
řadu oddělená jednání v následujících de-
víti odborných sekcích:

1. Růstové a cyklické souvislosti ekono-
mických  transformačních procesů

2. Perspektivy a potřeby managementu ve
21. století

3. Marketing a obchod na přelomu tisíci-
letí

4. Regionální politika ČR před vstupem
do EU

5. Aproximace českého práva ve srovná-
ní se standardy EU

6. Matematické metody v ekonomii
7. Podnik a podnikání – současnost a per-

spektivy
8. Účetnictví v kontextu připravovaného

vstupu do EU
9. Řízení a modelování finančních rizik

Zasedání mezinárodní vědecké konferen-
ce se zúčastnilo na 600 vědecko–výzkum-
ných pracovníků, pedagogů a dalších vý-
znamných odborníků z univerzit, veřejné
sféry i podnikatelské praxe z celého světa.

Dle spokojenosti účastníků během kon-
ference i bezprostředně po ní lze říci, že
konference splnila svůj hlavní cíl, kterým
byla výměna zkušeností mezi zúčastněný-
mi odborníky, navázání nových kontaktů
až po sjednání spolupráce na společných
projektech. Popřejme tedy Ekonomické fa-
kultě hodně zdaru do minimálně dalšího
čtvrtstoletí její existence!

Ing. Šárka Vilamová, Ph.D.
Tisková mluvčí

Foto: Kamila Wysoudilová
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Ve středu 4. září 2002 se v Příbrami konalo u příležitosti 100. výročí založení akademického
spolku „CARBONIA“ tradiční, již 22. setkání absolventů Vysoké školy báňské v Příbrami. Setkání
v duchu tradic školy, které připravili absolventi VŠB Příbram žijící v Příbrami a na Kladně, se
zúčastnilo 19 absolventů, kteří po šest hodin nejen vzpomínali na svá studentská léta v Příbrami,
ale živě se také zajímali o současné dění na univerzitě v Ostravě, která je pokračovatelkou
příbramské epochy Vysoké školy báňské.
V průběhu setkání bylo připomenuto významné výročí akademického spolku „CARBONIA“ a
jeho účastníci se také seznámili s archivními materiály z historie tohoto spolku. Mnozí z účastníků
také s vděčností a úctou vzpomínali na svůj pobyt v Ostravě v prosinci roku 1999 u příležitosti
oslav 150. výročí založení školy. S radostí také přijali účast zástupců univerzity z Ostravy prostými
slovy: „Jsme rádi, že na nás v Ostravě nezapomínáte“.

Prof. RNDr. Petr Wyslych, CSc.
prorektor

Historie kroužku inženýrů a poslu-
chačů VŠB „Carbonia“ zůstala zacho-
vána v písemné podobě. V příbramském
archivu je založeno 19 sešitů jejich sesí
z let 1902-1938 doplněných o fotogra-
fie a novinové výstřižky.

Carbonia vznikla odtržením několika
posluchačů ze studentského spolku
„Prokop“, byla vždy v podstatě menším
spolkem, o čemž svědčí počet činných
členů, který se pohyboval v jednotlivých
letech kolem 11-13. Se spolkem Prokop
Carbonia spolupracovala stejně jako
s dalšími spolky Vysoké školy báňské,
které byly organizovány podle místa
bydliště posluchačů.

Zápisy Carbonie kromě své výpovědní
hodnoty zachycují především atmosféru
studentského života od počátku 20.
století do konce třicátých let. První zápis
ze 4.2.1902 dokládá, že prvních 7
Carbonářů se sešlo v místnosti hostince
Černého orla a do svého čela zvolili
Horymíra I. Bohuše Pfeifera. Poprvé si
zazpívali nově složené písně, z nichž
nejznámější se stala Carbonářská.
Kultovní nádoba Diamant byla úctyhod-
ných rozměrů, vešlo se do ní 24 piv a
jako technicko – pivní značka se použí-
vala hornická kladívka. V tomtéž měsíci
začali stavět svou Jeskyni a pořídili
společným nákladem fajfku pro hosty.
Carbonáři se usnesli, že budou veřejně
vystupovat v uniformě s flekem a
odznakem Carbonie – černým orlíčkem,
pod kterým byla umístěna zlatá hornická
kladívka, tento znak Carbonie byl
změněn v roce 1931, nový symbol
tvořily tři zelené kruhy spojené červe-
ným srdcem.

Určitě stojí za zmínku, že Carbonáři
se nevyhýbali zušlechťujícímu vlivu

krásného pohlaví, svědčí o tom zápis
z března 1902, ve kterém se dovídáme,
že slečna Slávka Ikawcová byla na výletě
v Čimelicích prohlášena dokonce za
patronku Carbonie.

Z činnosti Carbonie v období před I. svě-
tovou válkou je třeba vyzvednout oblast
kulturní. Příbram dané doby silně
ovlivňoval prof. Dr. J. Theurer, z jeho
podnětu se stalo město střediskem, do
kterého byly zvány významné osobnosti
a hudební tělesa, např. při koncertu
České filharmonie doprovázely pěvecké
sbory provedení Dvořákovy Stabat
Mater, oktet Carbonie spoluúčinkoval
při koncertech ve prospěch Ústřední
Matice školské, stejně jako při ochot-
nických divadelních představeních. O
úspěchu jistě záslužných akcí svědčí
získané diplomy, které Matice školská
dávala jako ocenění při zaslání odpoví-
dající peněžní částky. Carbonáři také
odváděli peníze na konto Spolku pro
podporování nemajetných posluchačů
báňské akademie.

Po čtyřech letech změnili místo svých
sesí, od roku 1906 se setkávali ve spol-
kové místnosti (Jeskyni, Díži) hotelu U
zlatého soudku, tam také za účastí
zástupců spolků Prokop, Ostravan a
Moravan oslavili 10. výročí činnosti.

Zvláštní atmosféru nejistoty a napětí
pociťujeme ze zápisů z roku 1915.
Carbonáři, kteří během své válečné
dovolené navštívili Příbram, si touto
formou sdělovali své pocity, museli
znovu odejít na frontu, a proto si přáli,
aby se vrátily krásné studentské časy.
Jejich vzpomínky na hodnotu přátelství
mají nesporně nadčasový význam.

K obnovení sesí došlo po třech letech
v květnu 1918. V období meziválečném

22. setkání absolventů

100. výročí spolku CARBONIA
(připraveno pro 22. setkání příbramských absolventů VŠB)

rozvíjí Carbonia svou činnost v nových
podmínkách české VŠB. Počet jejich
činných členů opět nepřesahoval
v jednotlivých letech 11-13 studentů.
První kompletní seznam Carbonářů od
r. 1902 do r. 1925 byl zveřejněn v IX.
sešitě, jednalo se celkem o 88 členů.

V roce 1927 si Carbonia připomínala
25 let svého trvání. O značně povzne-
sené náladě svědčí zápis z výročního
dne: „Na popud pana ministerského rady
Bartoše odchází čtyřčlenná výprava
vedená Samsonkem do Horního ředitel-
ství, aby přivedla nebo přinesla pana
vrchního báňského radu Dr. Chudobu.
Tento ač leže v posteli, vida bezvadně
provedené cvičení a disciplínu členů
výpravy, raději dobrovolně opustil lože
úřední a odebral se spolu s výpravou do
Díže, kde byl všemi radostně uvítán.“

Ve dnech 7. a 8. května 1927 se konal
sjezd Carbonářů. Slavnostní projev
pronesl první Horymír ministerský rada
Dr. Ing. B. Pfeifer, zdůraznil, že Carbonie
byla vždy elitní kroužek a její členství
zavazovalo ku pomoci mladším kolegům
Carbonářům v praxi. Určitá výlučnost ale
tím i izolovanost Carbonářů se projevila
ve skutečnosti, že se členové profesor-
ského sboru VŠB schůze nezúčastnili.

V meziválečném období pořádali
Carbonáři sese, Skoky přes kůži, výlety,
táborové ohně, karnevaly, soiré a revue.
Dobový studentský humor zachycují
nejen přijatá jména, ale také popis těchto
událostí, které měly podle Carbonářů
ohlas přímo celorepublikový. Z 1. 12.
1927 se v rubrice On dit o Carbonii uvádí:
Carbonáři jsou kluci zlatí
(Všichni svatí)
Pro Carbonáře chceme ztratit vínky
(Uršulinky)
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Ve druhém kole se už studenti prezento-
vali ústně. Měli možnost předvést své
schopnosti a zkušenosti získané také při
různých zahraničních pobytech, brigádách,
mimoškolních kurzech i při dalším sebe-
vzdělávání. Ani letos tedy nebyli omezo-
váni pouze na znalosti získané v domácích
podmínkách, jak tomu bývalo v počátcích
soutěže.

V roce 2000 vyslechla porota práce na
téma „Prezentace mé školy“- „Prezentace
mé fakulty“. Letos jsme zvolili téma,
které by studenty méně omezovalo a sice:
„Wo Deutsch zu Amtssprachen gehört“.
Očekávali jsme tedy práce dotýkající se

jakýmkoliv způsobem regionu, v němž je
němčina úředním jazykem. Výsledky byly
velmi odlišné. Někdo zpracovával celý
region (tedy Německo, Rakousko, Švý-
carsko, Lucembursko, Lichtenštejnsko a
Belgii), někdo se zabýval jen jednou zemí
nebo pouze částí země. Práce se zaměřily
na ekonomiku, zeměpisné zajímavosti,
pamětihodnosti či osobní zážitky z ně-
meckých rodin nebo problematiku drog.
Studenti se neomezili pouze na ústní
projev, ale zručně pracovali i s prospekty,
mapami, zpětným projektorem, CD pře-
hrávačem. Jedna studentka své téma
zaměřené na hudbu dokonce zpestřila

Do Carbonie nesmí žádná rajda
(Generál Gajda)
S Carbonií šel bych rád na vandr
(Glazunov Alexandr)

Zápisy ze třicátých let jsou dokladem
převážně společenské činnosti Carbo-
nářů. V době nastupující hospodářské
krize bylo jistě velmi důležité, že bývalí
členové, kteří ve své většině zastávali
významná místa v praxi, účinně svým
mladším kolegům pomáhali při hledání
práce.

Při 30. výročí Carbonie se poprvé
objevily už i přímé příbuzenské vztahy
Carbonářů otec-syn. Otec vrchní báňský
inspektor J. Hummel (Kandelábr) a jeho
syn (Kandelábřík). Poslední velký sjezd
se konal 15. května 1937 k oslavě 35.
výročí spolku. Druhá polovina třicátých
let dokladuje i sociální cítění dobře
situovaných studentů, kteří organizují
vánoční nadílky pro děti z nemajetných
rodin.

V roce 1938 se charakter záznamů
mění, studentská recese ustupovala zá-
važným politickým problémům, cha-
rakteristický je zápis z 23. 9. 1938
v době vyhlášení všeobecné mobilizace,
který končí provoláním Vlasti zdar!

Vzpomínku na Carbonáře snad nejlépe
uzavřeme jejich vlastními slovy: „Buďte
sbohem cestičky pod Svatou Horou, nad
Hutí a vůbec všechna místečka, kam
jsem tak rád chodil, celý ty kraji se svými
pohádkovými lesy a paloučky chvějícími
se v ranním kvetoucím vřesu. Vy, luka
plná ocúnů a kopretin, hýřící barvami,
jež z palety nahodil Bůh pro naši lásku.
Sbohem zbloudilé aleje, pokryté korálky

jeřabin. I Ty, Svatá Horo, třpytící se a
pyšnící se zlatým čelem v záři zapada-
jícího slunka. Buďte sbohem i vy
hospůdky, s atmosférou zapomnění.

A konečně – sbohem, kamarádi! Hoši,
kteří jste dovedli setříti chmury z čela,
když duše bolem plakala. Děkuji Vám
za přátelství, nejkrásnější dar muže
muži. Prosím, abyste mi prominuli
chvíle, ublížil-li jsem kdy komu slovem
nebo pohledem a vzpomínejte na mne

tak krásně, jak já budu vždy vzpomínati
na Vás.“

Pocity z tohoto zápisu datovaného
rokem 1927 jsou určitě do značné míry
i současnými pocity Vašimi, kteří jste
prožili v Příbrami svá krásná studentská
léta a důkazem toho, že jste na ně
nezapomněli, je také dnešní setkání
příbramských akademiků.

Mgr. Jindra Bioková, CSc.
Vedoucí archívu VŠB-TUO

vlastním hudebním projevem.
Všichni soutěžící projevili velmi dobré

jazykové schopnosti, překvapili vystupo-
váním i originálním zpracováním tématu.

Tříčlennou porotu tvořili vyučující ka-
tedry jazyků VŠB-TU (Mgr. Fryščáková,
Dr. Želazko a Mgr. Folvarčný). Ze soutěže
byl pořízen videozáznam, jehož kopie je
dostupná na KJ.

Vítězové získají finanční odměny věno-
vané rektorem VŠB-TU a materiály daro-
vané Goethe-Institutem v Praze. Odměny
byly vítězům předány panem rektorem na
zasedání vědecké rady dne 7. června 2002.

Na prvních 3 místech se umístili násle-
dující studenti:

1. Adéla Kaštovská EkF
2.500.- Kč

2. Marián Mutl EkF
1.500.- Kč

3. Eva Lorenzová EkF
1.000.- Kč

Mgr. Libor Folvarčný
Katedra jazyků

Katedra jazyků VŠB-TUO uspořádala ve dnech 11. dubna a 16. května 2002
již tradiční soutěž v německém jazyce konanou ve dvouletém cyklu.
Nešlo o pouhé zkoušení znalostí získaných ve vyučování, i když i ty se
studentům mohly hodit hlavně v úvodu soutěže. První kolo proběhlo
formou písemného testu. Byli vybráni z 12 přihlášených studentů (7 z EkF,
3 z HGF, 1 z FAST a 1 z FMMI) ti, kteří prokázali nejlepší znalosti nejen
v oblasti slovní zásoby a mluvnice, ale v souvislosti s tématem soutěže
také ze zeměpisu, kultury, historie a dalších faktů týkajících se německy
mluvících zemí.

Soutěž v jazyce německém 2002



10 AKADEMIK 5/2002

Účast české delegace byla stejně jako
v minulých letech organizována naší
univerzitou a obohacena o doprovodný
program, v rámci kterého měli účastnici
možnost navštívit především historické a
kulturní památky severní Anglie a Skotska.

V rámci doprovodného programu navští-
vila naše výprava několik univerzit a
prohlédla si některé univerzitní campusy.
Dále jsme navštívili např. Národní park
Yorkshire Moor s úchvatnými vřesovišti,
několik zachovalých pozůstatků bývalých
opatství, překrásná historická města
Edinburgh, York nebo Stirling a dokonce
také tajemné jezero Loch Ness i mnohá
další zajímavá místa Skotska a Anglie.

Díky několika dnům stráveným na
různých místech tohoto malebného koutu
země měli delegáti konference možnost
blíže se seznámit s životem, kulturou,
historií, průmyslem a životní úrovní Velké
Británie. Velké poděkování patří na tomto
místě průvodci zájezdu MUDr. Janu
Krhutovi, který svým detailním výkladem
i znalostí navštěvovaných míst významně
přispěl k příjemnému prožití zájezdu.

Vlastního jednání konference se zúčast-
nili zástupci špičkových technických
vysokých škol a univerzit z celého světa.
Česká výprava byla i v letošním roce
vedena náměstkem ministryně školství
mládeže a tělovýchovy ČR doc. Ing.
Josefem Průšou, CSc.

Program konference byl zahájen plenár-
ním zasedáním, po němž následovala
jednání v jednotlivých odborných sekcích.
Tato jednání byla navíc vhodně prokládána
prezentacemi posterů.

Konference opět v mnohém navázala na
předchozí úspěšné ročníky a zajistila tak
pokračování důležité diskuse o inženýr-

ském vzdělávání v novém tisíciletí.
Účastníci konference si vyměnili své
názory týkající se nejen nové formy a
struktury studia, ale také jeho obsahu, do
něhož je potřeba aktuálně zahrnout
nejnovější poznatky výzkumu a vývoje.

Kromě obvyklých témat jednání byla
letos diskutována i problematika využití a
rozvoje e-learningu v učebním procesu,
vzniku e-univerzit, inovovaných forem
inženýrského vzdělávání s ohledem na
globalizující se světový trh práce, širší
využívání moderních multimediálních
nástrojů výuky a v neposlední řadě i trendů
v mezinárodní spolupráci v oblasti inže-
nýrského vzdělávání.

Konference ICEE tak opět potvrdila své
nezastupitelné místo jako diskusní plat-
formy nejen pro výměnu nových zkuše-
ností, ale rovněž pro budování užitečných
kontaktů a odborné spolupráce.

Při odborných jednáních v jednotlivých
sekcích i na všech doprovodných akcích
hrála naše, česká delegace, vždy význam-
nou roli a to zejména zásluhou zkušených
vysokoškolských pedagogů a především
rektora VŠB-TUO prof. Ing. Václava
Roubíčka, CSc., který je rovněž význam-
ným členem International Steering Co-
mmittee, tedy Mezinárodního řídícího výboru.

Celkově lze říci, že delegace z České
republiky, patřila opět k jedné z největších
a rovněž, co do odborných vystoupení,
nejaktivnějších výprav, která se konference
zúčastnila a naše působení na konferenci
zanechalo veskrze pozitivní dojem. České
technické univerzity a především VŠB-
Technická univerzita Ostrava tak opět
potvrdily, že patří mezi skutečnou světo-
vou technickou špičku na poli  inženýr-
ského vzdělávání.

Mezinárodní konference o inženýrském
vzdělávání - ICEE 2002

Letošní ročník Mezinárodní konference o inženýrském vzdělávání
ICEE 2002 probíhal ve dnech 18. – 21. srpna v Manchesteru. Pro
připomenutí uve�me, že předchozí ročníky byly konány: v roce 2001
v norském Oslu, v roce 2000 na ostrově Tchaj-wan, 1999 v Ostravě na
VŠB-TU Ostrava, v roce 1998 v Rio de Janeiru v Brazílii, v roce 1997
v Chicagu v USA.

Příští ročník Mezinárodní konference o
inženýrském vzdělávání ICEE´2003 se
výjimečně uskuteční již v červenci tento-
krát ve španělské Valencii.

Ing. Šárka Vilamová, Ph.D.
Tisková mluvčí

Foto: doc. Ing. Radim Farana, CSc.
Ing. Roman Kozel, Ph.D.
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Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra ČR byla založena 1. 10. 1992. V současné době je největší zaměstnaneckou zdravotní
pojišťovnou. Působí na území celé České republiky prostřednictvím 8 poboček a 83 teritoriálních pracovišť. Zdravotní péče pro více
než 900.000 pojištěnců je smluvně zajištěna v síti téměř 25 tisíc smluvních zdravotnických zařízení. Klienti naší  zdravotní pojišťovny
mohou kromě zákonem hrazeného zdravotního pojištění navíc využívat i kvalitně složený program rozšířené péče zaměřené na
všechny věkové kategorie.

ZP MV ČR svým pojištěncům z řad studentů a sportovců  navíc nabízí:ZP MV ČR svým pojištěncům z řad studentů a sportovců  navíc nabízí:ZP MV ČR svým pojištěncům z řad studentů a sportovců  navíc nabízí:ZP MV ČR svým pojištěncům z řad studentů a sportovců  navíc nabízí:ZP MV ČR svým pojištěncům z řad studentů a sportovců  navíc nabízí:

příspěvek  v rámci programu rozšířené péče  v roce 2002 v částcepříspěvek  v rámci programu rozšířené péče  v roce 2002 v částcepříspěvek  v rámci programu rozšířené péče  v roce 2002 v částcepříspěvek  v rámci programu rozšířené péče  v roce 2002 v částcepříspěvek  v rámci programu rozšířené péče  v roce 2002 v částce  až 3.500,- na:
• preventivní prohlídky studentů vysokých škol, kteří se připravují na dlouhodobé studium

v zahraničí
• preventivní prohlídky sportovců, žáků a studentů sportovních tříd (škol), kteří jsou registrováni

ve sportovních klubech
• hormonální perorální antikoncepci
• očkování proti klíšťové encefalitidě
• dětská zubní rovnátka fixní
• vitamíny těhotným ženám

výhodné cestovní zdravotní připojištění do cizinyvýhodné cestovní zdravotní připojištění do cizinyvýhodné cestovní zdravotní připojištění do cizinyvýhodné cestovní zdravotní připojištění do cizinyvýhodné cestovní zdravotní připojištění do ciziny ve spolupráci s  Generali pojišťovnou

program různých zvýhodnění  a slev na  výrobky nebo službyprogram různých zvýhodnění  a slev na  výrobky nebo službyprogram různých zvýhodnění  a slev na  výrobky nebo službyprogram různých zvýhodnění  a slev na  výrobky nebo službyprogram různých zvýhodnění  a slev na  výrobky nebo služby (např. T – Mobile, Čedok,
Generali pojišťovna apod.).

Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra ČR navázala v letošním roce spolupráci s INFOCENTREM VŠB-TUO. V rámci této spolupráce
se kromě jiného podílela i na zajištění věcných odměn nejlepším studentům při  příležitosti  reprezentačního plesu absolventů
Ekonomické fakulty VŠB-TUO.

Bližší  informace o činnosti a nabízených službách  Zdravotní pojišťovny se můžete dozvědět na její pobočce v Ostravě (Hlávkova 2,
702 88  Ostrava, tel.: 596 206 111), internetových stránkách www.zpmvcr.cz nebo prostřednictvím prezentace ZP MV ČR  v prostorách
Ekonomické fakulty v posledním čtvrtletí letošního roku.
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Jednalo se o odborný kontraktační vele-
trh s cílem představit nejnovější meziná-
rodní průmyslové trendy a technologie pro
budoucnost, vyzdvihnout důležitost obo-
ru strojírenských technologií, podpořit
vnitřní trh i export a prohloubit vzájem-
nou informovanost a komunikaci podni-
katelských subjektů. Základní činnosti
a slova – materiály, práce, stroje a techno-
logie – daly pro veletrh název MACH.

Jedním z odborných garantů veletrhu by-
la také VŠB–TU Ostrava. Na základě
smlouvy mezi VŠB–TUO a veletržní sprá-
vou TERINVEST se univerzita zúčastnila
veletrhu jako vystavovatel. Zajištěním pre-

„MACH 2002“ 1. veletrh strojírenských technologií,
veletrh strojírenských technologií pro průmysl nového tisíciletí
Ve dnech 14.–16. května 2002 se konal v Praze – Pražském veletržním
areálu Letňany 1. veletrh strojírenských technologií MACH 2002.

zentace byla pověřena Fakulta strojní VŠB–
TUO, proděkanka pro vědu a výzkum
a propagaci Fakulty strojní doc. Ing. Jitka
Podjuklová, CSc. Ke společné prezentaci
na stánku VŠB–TUO byly Fakultou stroj-
ní vyzvány ostatní fakulty naší univerzity.
Výsledkem byla účast Fakulty strojní, Fa-
kulty metalurgie a materiálového inženýr-
ství a Fakulty stavební.

V rámci veletrhu probíhal doprovodný
přednáškový program a soutěž o nejlepší
exponát „Zlatý MACH“, kde jedním z čle-
nů hodnotící komise byla také doc. Ing.
Jitka Podjuklová, CSc.

Přípravu, stavbu i likvidaci stánku a po
celou dobu veletrhu účast na stánku zajiš-
ťovali spolu s proděkankou Podjuklovou
doktorandi Fakulty strojní Ing. Jan Nečas
z Institutu dopravy, Ing. Simon Palupčík
a Ing. Jana Sigmundová z Katedry mecha-
nické technologie, dále doc. Ing. Jiří
Zegzulka, CSc. a Ing. Petr Kolarczyk z In-
stitutu dopravy FS.

Panely VŠB–TUO dodala paní Jana Plu-

háčková z propagačního oddělení, mate-
riály FMMI zajistila RNDr. Marie Blahe-
tová, materiály FAST zajistila proděkanka
Ing. Darja Skulinová, Ph.D. Propagační
materiály VŠB–TUO zajistila tisková
mluvčí Ing. Šárka Vilamová, Ph.D., di-
daktické pomůcky zajistil Josef Polák
z útvaru didaktických služeb. Propagační
materiály Fakulty strojní zajistila Katedra
mechanické technologie, Katedra energe-
tiky, Institut dopravy, Katedra obrábění
a montáže, studijní oddělení a tajemnice
fakulty Ing. Zdenka Kmitová. Bezpečný
odvoz do Prahy a zpět zajistil pan Petr Ča-
pek ze střediska dopravy.

Stánek C 25 VŠB–Technická univerzita
Ostrava důstojně reprezentoval naši univer-
zitu, o čemž svědčil velký zájem návštěv-
níků veletrhu, jak domácích tak zahranič-
ních, a bývalých absolventů VŠB v Ostra-
vě a VŠB–TUO. Byly navázány kontakty
s obchodními společnostmi domácími i za-
hraničními, ze strany návštěvníků nabídnuta
možnost spolupráce s VŠB–TUO v někte-
rých oblastech prezentovaných na stánku.

Finanční zajištění mělo významný vliv na
prezentaci VŠB–TUO. Děkujeme touto ces-
tou rektorovi VŠB–TUO panu prof. Ing.
Václavu Roubíčkovi, CSc. a děkanovi Fa-
kulty strojní panu doc. Ing. Petru Horylo-
vi, CSc.

Závěrem patří poděkování všem zúčast-
něným na přípravě a vlastní prezentaci
stánku VŠB–TUO.

Doc. Ing. Jitka Podjuklová, CSc.
Ing. Simon Palupčík

Ing. Jana Sigmundová
Foto: Ing. Simon Palupčík
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Úspěch posluchače Katedry robototechniky

CAD/CAM systém Pro/ENGINEER
představuje v současnosti standard pro
vývoj nových výrobků ve strojírenství.
Je založen na přesném, plně asocia-
tivním a parametrickém 3D objemovém
modelování pomocí konstrukčních prv-
ků. Přináší ucelenou řadu softwarových
nástrojů pro vývoj, od fáze návrhu prů-
myslového designu, přes návrh koncep-
tu, detailní konstrukci, tvorbu výrobních
výkresů a NC obrábění. Součástí sys-
tému je i modul Pro/MECHANIKA,
pomocí kterého lze provádět různé ana-
lýzy včetně tvarové a rozměrové opti-
malizace součástí.

Výukou tohoto špičkového software
se na Katedře robototechniky zabývá-
me více než pět let. V rámci ucelené-
ho systému předmětů CAD/CAM
v mechatronice I–IV, mají naši poslu-
chači oboru Výrobní systémy s prů-
myslovými roboty možnost zvlád-
nout práci s tímto produk-
tem. Výuku tohoto
progresivního systému
zajišťuje katedra
i pro ostatní obo-
ry Fakulty stroj-
ní, ale zájem je
i z ostatních
fakult. Většina
posluchačů jej
pak využívá při
zpracování své
diplomové práce.
Můžeme konstato-
vat, že díky systému
Pro/ENGINEER se
výrazně zvýšila úro-
veň diplomových pra-
cí. Svědčí o tom na-
příklad Cena Siemens
2000, kterou získal náš
absolvent Ing. Martin
Kafka za diplomovou práci
„Vytvoření modelu robotu OJ10
v prostředí Pro/ ENGINEER, dyna-
mická analýza modelu“.

V loňském roce byla na naší Fakultě

U příležitosti konání 12. setkání uživatelů CAD/CAM systému Pro/
ENGINEER „SUPro 2002“, proběhlo slavnostní vyhlášení vítězů 1. roč-
níku uživatelské soutěže „AV ENGINEERING AWARDS 2002“. Posou-
zeno bylo celkem 65 projektů v 5 kategoriích: Vzdělávání, Doprava,
Stroje a zařízení, Nářadí a formy a Spotřební průmysl. Speciální ce-
na „čtenářů portálu www.aveng.cz“ byla udělena projektu, který
získal nejvíce bodů od návštěvníků web stránek AV ENGINEERING.

O vysoké náročnosti a úrovni sou-
těže svědčí výběr absolutního vítěze
soutěže, kterým se stal projekt „3–
válcový motor EA111.03D“ společ-
nosti ŠKODA AUTO a.s., Mladá
Boleslav.

Galerie soutěže „AV ENGINEE-
RING AWARDS 2002“ a vybrané ví-
tězné projekty jednotlivých kategorií
naleznete na internetové stránce po-
řádající firmy: www.aveng.cz.

Ing. Zdeněk Konečný, Ph.D.
Katedra robototechniky FS

V letošním roce na tyto úspěchy na-
vázal náš absolvent Ing. Lukáš Tru-
bač, který se zúčastnil výše zmíněné
celostátní soutěže „AV ENGINEE-
RING AWARDS 2002“ se třemi pro-
jekty. V silné konkurenci 24 projektů
v kategorii vzdělání získal prestižní
ocenění. Oceněný projekt Ing. Truba-
če je zobrazen na následujících obráz-
cích.

strojní mezi oceněnými i diplomová
práce Ing. Víta Stromského, jejímž
předmětem zadání bylo konstrukční ře-
šení orientačního ústrojí průmyslové-
ho robotu. Model orientačního ústrojí
je zobrazen na obrázcích.



AKADEMIK 5/2002 15

Na tomto zasedání nejprve dosavadní
předseda AS doc. Ing. Jiří Horký, CSc.
zhodnotil uplynulé funkční období činnos-
ti AS VŠB–TUO. Kladně ohodnotil zejmé-
na přístup členů AS k řešeným problé-
mům, a to především proto, že při hlaso-
vání nehájili pouze zájmy jednotlivých fa-
kult, ale hlavně zájem celé vysoké školy.
Pozitivně byla hodnocena i docházka čle-
nů na jednání AS a rovněž do komisí, kte-
ré svými stanovisky k projednávané pro-
blematice napomáhaly při rozhodování

Nově zvolený Akademický senát VŠB–TU Ostrava se ujal práce
V průběhu letního semestru uplynulého akademického roku došlo na
jednotlivých fakultách k volbě nových akademických senátů a 25. červ-
na se konalo společné zasedání odstupujícího a nově zvoleného ce-
loškolského Akademického senátu VŠB–TU Ostrava.

AS. Vysoce byla hodnocena i spolupráce
s vedením VŠB–TUO, jehož členové se
pravidelně zúčastňovali jednání. Při hod-
nocení předseda AS naznačil nejdůležitější
úkoly, které budou na svých jednáních mu-
set řešit nově zvolení členové AS.

Poté již následovala volba předsednic-
tva AS VŠB–TUO pro období 2002–
2005. Řízení voleb se ujala schválená vo-
lební komise. Doc. RNDr. Pavel Kreml,
CSc. představil všechny členy nového
Akademického senátu. Ze 33 členů bylo

přítomno 30 členů (3 byli omluveni), z to-
ho zaměstnanecká komora představuje 20
členů a studentská komora 10 členů.

Nejprve nastala volba předsedy AS, na-
vržen byl pouze stávající předseda doc. Ing.
Jiří Horký, CSc., který byl jasně zvolen po-
měrem hlasů 29 – 0 – 1.

Místopředsedy Akademického senátu
pro nové funkční období byli zvoleni: za
zaměstnaneckou komoru RNDr. Hana
Kulveitová, Ph.D. a za studentskou komo-
ru byl zvolen Radek Šesták.

Tajemníkem AS byl jmenován doc. Ing.
Vlastimil Hudeček, CSc.

Ing. Šárka Vilamová, Ph.D.
Tisková mluvčí

ročníku. Trasa směřovala do oblasti Lipto-
va, kde si účastníci prohlédli vodní nádrž
Liptovská Mara a seznámili se s proble-
matikou geologie oblasti (Velkomarský se-
suv a jeho monitoring), dále pak navštívi-
li lokalitu bešeňovských travertinových
polí s nedalekým termálním koupalištěm,
řadu památek lidové architektury Liptova
např. největší dřevěný artikulární kostel
v obci Svätý kríž, Muzeum liptovské dě-
diny v Pribylině, staré zlatokopecké ves-

Univerzita III. věku při Hornicko–geologické fakultě VŠB–TUO
Stejně tak jako pro řadu studentů vysokých škol nastává počátkem léta
doba státních zkoušek a promocí, tak se i pro absolventy Univerzity III.
věku Hornicko–geologické fakulty VŠB–TU Ostrava stal konec května
časem uskutečnění jejich slavnostní promoce.

Ročník zdárně absolvovalo 23 poslucha-
čů, kteří se rozhodli aktivním vzdělává-
ním obohatit program svého seniorského
života. Slavnostního zakončení již 10. roč-
níku univerzity se ve vyzdobené hale Geo-
logického pavilonu Prof. F. Pošepného zú-

ho záchranného systému či práce s Interne-
tem. Kromě našich pedagogů se několika
přednášek ujali i odborníci z Ústavu
geoniky, kteří posluchače seznámili např.
s geologickým vývojem planet či základy
seismologie. Velmi zajímavé byly i dvě

častnili zástupci vedení školy – prorektor
prof. Ing. Jaromír Polák, CSc., děkan HGF
prof. Ing. Jaroslav Dvořáček, CSc., vedou-
cí Institutu geologického inženýrství doc.
Ing. Radomír Grygar, CSc. a vedoucí Geo-
logického pavilonu Ing. Miloš Duraj, z je-
jichž rukou frekventanti univerzity převza-
li diplom VŠB–TU Ostrava. Akademičtí
představitelé pak ve svých projevech zhod-
notili přínos Univerzity III. věku pro po-
sluchače vyšších věkových kategorií a zá-
roveň ocenili jejich neutuchající touhu po
dalším vzdělávání.

Oba semestry tohoto ročníku univerzity
byly naplněny řadou zajímavých předná-
šek z různých, především však geologic-
kých oborů. Studenti se seznámili se zá-
klady krystalografie, mineralogie, gemo-
logie, historické a všeobecné geologie a se
surovinovými možnostmi a geologií někte-
rých států. Další přednášky se pak týkaly
např. pozemního stavitelství, integrované-

ničky Nižná a Vyšná Boca atd. Zpestřením
exkurze jistě bylo i absolvování vyhlídko-
vé jízdy na zrekonstruované úzkokolejné
lesní železnici v Čiernom Balogu a návště-
va Bystrianské jeskyně.

Závěrem desátého ročníku Univerzity III.
věku je však nutno ocenit nejen aktivní zá-
jem studentů – seniorů, ale také především
velkou snahu přednášejících pedagogů
o co nejkvalitnější přednášky na zajímavá
odborná témata.

Institut geologického inženýrství při
HGF VŠB–TUO bude samozřejmě v no-
vém školním roce 2002/2003 pokračovat
v této formě celoživotního vzdělávání a to
již 11. ročníkem Univerzity III. věku, jenž
bude opět určen široké veřejnosti bez ohle-
du na věk či dosažené vzdělání.

Kontakt: Geologický pavilon Prof. F. Po-
šepného, tel. 597 325 392, 597 325 391.

Ing. Martina Polášková
Geologický pavilon VŠB–TU Ostrava

přednášky, přednesené lékaři FNsP Ostra-
va, ve kterých se prolínala témata z oborů
medicíny a geologie.

Součástí letního semestru byly dvě ex-
kurze. Jedna se uskutečnila v areálu pod-
niku DPB Paskov a druhá, dvoudenní ex-
kurze na Slovensko, se stala vyvrcholením
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I když situace na trhu práce není rů-
žová, kvalitní studenti a absolventi
VŠB–TUO nemají o lukrativní nabíd-
ky nouzi.

Kromě kvalitní odborné přípravy bě-
hem studia na VŠB–TUO jim v tom
pomáhá INFOCENTRUM VŠB–TUO,
které již šestým rokem vyvíjí na naší
univerzitě činnost, která je zaměřena
především na navazování kontaktů me-
zi zaměstnavateli a jejich potenciální
zaměstnanci z řad studentů a absolven-
tů VŠB–TUO.

INFOCENTRUM VŠB–TUO během
své existence neustále vylepšuje svou
činnost jak po stránce kvantity, tak
i kvality. Ve svých začátcích spolupra-
covalo INFOCENTRUM s několika
hutními podniky regionu a dnes hledá-
me uplatnění pro naše studenty a ab-
solventy po celé republice a také
v nadnárodních společnostech, které
operují nejen v ČR nebo v Evropě ale
po celém světě.

Nejmarkantnější ukázkou schopnos-
tí INFOCENTRA v minulém školním
roce byla akce SYMBIÓZA 2002, na
které se prezentovalo třem tisícovkám
návštěvníků více než 60 firem nabíze-
jících zaměstnání nebo jiné možnosti
spolupráce (blíže o této akci jsme psali
v Akademiku č. 3 a 4/2002, pokud má-
te zájem, najdete tyto články na našich
webových stránkách).

I když se jednalo o první ročník, re-
akce všech zúčastněných nás přesvěd-
čily, že SYMBIÓZA 2003 je nutností,
a proto bylo INFOCENTRUM vyzvá-
no vedením VŠB–TUO k započetí pří-
prav dalšího ročníku.

Kromě SYMBIÓZY se zaměstnava-
telé např. prezentovali na akci Hvěz-
dy finančního nebe na Ekonomické fa-
kultě. Samozřejmostí jsou i akce indi-
viduálního charakteru, jako např. Uni-
lever Pizza.

INFOCENTRUM VŠB-TUO
INFORMACE NEJEN PRO STUDENTY

Mimo prezentaci fyzickou se snažíme
přinášet informace od zaměstnavatelů
také prostřednictvím médií. Hlavním
nástrojem těchto snah je časopis, který
právě držíte v ruce. Tak jako INFO-
CENTRUM i Akademik prošel vývo-
jem a z novinového „plátku“ přes stu-
dentský časopis se vypracoval v univer-
zitní periodikum. Můžeme hrdě říci, že
obdobně kvalitní časopis se na jiných
univerzitách v ČR hledá složitě.

V minulém školním roce byl takový
zájem ze stran firem ale i jiných při-
spěvatelů kvalitních podkladů, že jsme
byli nuceni vydat dvě rozšířená vydá-
ní Akademika!

Informace o spolupracujících fir-
mách lze nalézt také na našich webo-
vých stránkách (http://ic.vsb.cz), jež
v minulém školním roce získaly nový
formát i image, což podle reakcí jejich
uživatelů usnadnily a zatraktivnily prá-
ci s těmito stránkami. Můžete se zde
dočíst o celé šíři naší nabídky i o ak-
cích, které v posledních letech INFO-
CENTRUM VŠB–TUO pořádalo.

Stálé i aktuální informace můžete ta-
ké nalézt na nástěnkách INFOCENTRA,
které jsou rozmístěny na rektorátu, ko-
lejích a menze v Ostravě–Porubě a na
Ekonomické fakultě v centru Ostravy.

INFOCENTRUM VŠB–TUO chce
spolupracovat s každým, kdo má zá-
jem oslovit studenty a absolventy naší
univerzity. Hlavní pozornost však vě-
nuje významným Partnerům INFO-
CENTRA, což jsou firmy, které vyví-
její nejvíce aktivit právě směrem ke
studentům. Seznam aktuálních Partne-
rů INFOCENTRA naleznete na této
stránce.

Hlavní náplní INFOCENTRA je prá-
ce s databázemi, především s Databá-
zí studentů a Databází absolventů. Prá-
vě z těchto databází si totiž firmy vy-
bírají své možné budoucí zaměstnan-

ce. Zároveň studentům z našich data-
bází posíláme přednostně pozvánky na
vybrané akce, které pořádá INFO-
CENTRUM nebo spolupracující part-
neři z řad zaměstnavatelů. Proto je dů-
ležité věnovat pozornost správnému
vyplnění dotazníků, na základě kterých
je možné se do Databáze studentů do-
stat, a také pravidelné aktualizaci uve-
dených údajů.

Dotazník má čtyři hlavní části:
1) Osobní údaje – Aktuální údaje v té-

to části dotazníku jsou důležité pro
bezchybné a rychlé kontaktování.

2) Studium a praxe – Tato část dotaz-
níku bývá prvním kritériem pro vý-
běr adepta, proto je nutné ji vyplnit
co nejpřesněji.

3) Znalosti a omezení – Významná
část dotazníku pro kvalitativní vý-
běr adeptů.

4) Požadavky na zaměstnavatele – Po-
dle svých představ zde studenti uvádě-
jí, co preferují a co jsou ochotni pod-
stoupit při výběru zaměstnavatele.

Pokud patříte mezi studenty 3.–5.
ročníku některé fakulty VŠB–TUO
a nestačili jste dosud vyplnit nebo
aktualizovat data v dotazníku, můžete
tak učinit nyní, když si najdete dotaz-
ník na některé nástěnce INFO-
CENTRA, v obchodech SUS, nebo na
našich webových stránkách. Své úda-
je nám potom můžete přinést do naší
kanceláře v areálu kolejí v Ostravě–
Porubě, místnost E 320, nebo předáte
dotazník v obchodech SUS, případně
vyplněný dotazník zašlete e–mailem
(icentrum@centrum.cz).
Jak je napsáno v úvodu našich dotazníků:

SVOU BUDOUCNOST DRŽÍTE
VE SVÝCH RUKOU!

Ing. Roman Kozel, Ph.D.
Prezident INFOCENTRA VŠB-TUO
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SAILING ADVENTURE
It was the beginning of May, a cloudy

afternoon, all the time the streams of water
were going down from the blown-out
clouds. Arena got into the bus and she
didn´t feel very good. She set off on a long
journey to her friend to Egypt and she got
frightened. She was trying to throw off her
misgivings but unsuccessfully. The door
closed, the huming of the bus was louder
and the landscape behind the window was
going to move. At first she had to go across
Austria to Milano. There she had to change
the bus and go across the whole Italy to
the port of Taranto. The sea ship lay at
anchor there and she should be under sail
for a few days to one of the biggest
Egyptian ports, to Alexandria. How easy.

It was still raining. The clouds in the
south of Italy looked the same. The huge,
dark pillows hovering above the ground,
defied the wind and didn’t want to move
out. Somebody could feel the scent of fish
which was damped down by rain and the
stormy sea was raising against the ships.
Arena stood on deck of the ship and she
was in awe. She went to her cabin.
Actually she was very tired, exhausted and
she fell asleep immediately.

In the morning, when she opened her blue
eyes, she felt that something had changed.
The sun went through the window and the
rays were dancing on her fair-skinned face.
She put on dark blue jeans and a light T-shirt.
She stood on the boat, and the deck seemed
bigger than yesterday. A lot of people were
walking there and from sides she heard
strange languages, children screaming and ru-
nning quickly among people. Arena’s sight
stopped at a man who belonged to the ship’s
crew. He was sunburned in his 20s and he
wore a white uniform. He caught her eye and
walked to her.

„Hello, my name is Antonio, how are
you?“ the man said.

„I´m Arena. How long have you been
working on this beautiful ship?“

„I´ve been here for 2 years. I have a bit
time now, could I be your guide and show
you round?“

„Yes, you can“.
„Have you had breakfast yet?”
Arena shook her head.
They came into a restaurant and sat down

by the table in the corner. Antonio glanced
at her up quickly. She is very beautiful, he
thought, long brown hair in a ponytail, only
two wanton strands of hair frame up her
face. An arrogant nose she has turned up
a little and beautiful blue eyes, so deep like

little wells in which everyone drowns, lost
forever. Certainly she is the most beautiful
on this ship. I would like to know…

When Antonio was thinking, Arena
caught his eye. Someone could see flash
in her eyes when she asked him with smile
on her lips:

„Would you like to ask me something?“.
„Hm, I would like to know, where you

are going“.
„I’m gonna see my friend Ann in Egypt“.
„Oh, very good. How long have you

known her?“
„We met in Spain last year and since that

time we have been writing together. Ann
was always persuading me to visit her, so
I decided to go!“

„And are you travelling alone?“
But Arena couldn’t answer, because an

elderly man came in a hurry. He was fat
and his bald head shone with perspiration.

„Seňorita, la prego mi scusi. I need to
talk with Mr. Cazzolla“ and they were
talking in Italien.

„Arena, I am sorry, I have to go. The man
needs my help“, said Antonio and they
quickly went away.

Arena and Antonio met at dinner again.
„What happened?“ asked Arena. „What

did that man want?“
„It was because of his wife. She didn´t

feel very well. So I called our doctor. I
think it won´t be so serious“, answered
Antonio.

They were talking for a while and then
Antonio took Arena to her cabin.

„What the hell…“ Arena opened her eyes
but the only thing she could see was
darkness. „What´s the matter, where I am?“

She wasn´t up yet. The dream was
shaking her with reality.

Bang! Arena fell down on the floor. She
was starting remember.

I am on the ship on the way to Egypt.
Night, thirth day of the cruise and I´m lying
on the floor. What´s going on?

She stood up to come to the door. But
the floor moved again. She hit something
by her right shoulder and went down for a
second time. She felt something warm and
wet coming down her arm.

I must get out!
Suddenly the door opened. The weak light

penetrated into the room and slowly showed
a pulled up drawers, turned up table, opened
case. Her things were scattered on the floor
and the coffee was soaking into the carpet.

„Arena, are you OK?“ said Antonio and
entered. „Your arm is bleeding! Do you feel
any pain?“

„No, I´m all right.“
„Please, stand up.“
„Where do you want to go?“
„Sorry?“ Antonio was wondering.
„All the passangers are requested to go

to the lounge. It´s the capitan´s order. This
is still announced loudly by radio. Can´t
you hear it?”

Arena realized that she could really hear
someone shouting. But she didn’t under-
stand it.

They left the room. On the passage there
were shining only safety lights. The ship was
swaying from side to side so they couldn´t
run. They were still bumping into the walls.
Antonio saw silent question in  Arena´s face.
„We are in really big storm, but don´t worry.
The ship is really big, it can´t be drown by
some stupid thunderstorm.

They came to lounge. There were a lot of
people and Arena watched their tense faces.
It seemed that the worse had disappeared.

But suddenly it came. A huge smash. The
floor leaned even more than ever. Tables
were sliding, hitting people and pushing
them to the wall. Antonio huged Arena and
they were trying to keep balance.

Arena started rolling. With hands she
protected her head.

It must be dream, she thought. Yes, I am
still sleeping. When I wake up, everything
will be OK.

She bumped to the wall and her head
erupted with blinding white pain. Every-
thing went black.

She opened her eyes and saw heavoc. Big
desolation. She was kneeling, looking
around and could hear weak moan from
everywhere. Suddenly she realized, that
before having lost her mind, she held
Antonio´s hand. Where is he?

On Monday afternoon Arena was impati-
ently waiting to get off in Alexandrie´s port.
Sailors secured the ship and put the landing
stage. Arena saw her friend Ann. They
embraced themselves and walked out.

“How was your journey? Was it intere-
sting?” asked Ann curiously.

“You are right, it really was!” answered
Arena. “Especially the cruise”.

She looked at a small paper with
Antonio´s address in her hand.

“So, start talking! Come on. Tell me,
were you scared on the sea?”

“You bet I was. Well, I will start talking
from the very beginning:

Tuesday. All the time the streams of water
were coming down from…”

Tomáš Baranec
FMMI, H 441

Creativity & Creative writing
Katedra jazyků VŠB-TUO nabídla studentům v uplynulém semestru několik výběrových kurzů zaměřených na
konverzaci, prezentaci, nebo jazyk v obchodním styku.
Jeden z anglických kurzů byl zcela atypický pro studenty technické univerzity – kurz tvořivého psaní – Creativity
& Creative writing.
Do kurzu se přihlásila desítka studentů, avšak diplomové práce a přípravy na státní zkoušky způsobily jistou
redukci. Ale méně je někdy více. Ti nejvěrnější projevili skutečný zájem a tak vznikly vlastní povídky, o které
se chceme s vámi podělit.

Mgr. Marta Kostrová
Katedra jazyků



18 AKADEMIK 5/2002

You are ambitious. You want to leave your mark.

You are thinking about joining a truly international

team once you graduate. Why don't you come and

experience Marketing, Finance and Strategic Sales

in the environment of a multinational company!

Make the first step to touch your future career.
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Univerzita má Mistra světa!
V průběhu srpna t.r. se v německém Altenstadtu konalo Mistrovství světa
tělesně a zdravotně postižených. Jednalo se o mezinárodní závody v sil-
niční a dráhové cyklistice. Medaile zde získali jezdci z celkem třiadvaceti
zemí. Česká republika skončila s jedenácti cennými kovy (2-3-6) v ho-
dnocení států na pěkném sedmém místě.

Když se letos v květnu konalo vyhlašo-
vání deseti nejlepších sportovců univerzity,
nikdo netušil, že je mezi těmito oceněnými
i budoucí mistr světa!

Je jím Jiří Bouška, student 1. ročníku
Hornicko-geologické fakulty VŠB-TU
Ostrava. Naše mladá naděje vybojovala

v Praze. Jednoduché to ale nebylo, protože
před studiem na VŠB-TUO jsem asi rok
studoval Stavební fakultu ČVUT, což mě
ale příliš nebavilo, tak jsem studium
ukončil. Následně jsem se vydal na
„zkušenou“ do Austrálie a studoval tam
angličtinu. Teprve potom jsem začal
studovat tady.

Jak vypadá Tvá tréninková příprava na
závody?

Většinou trénuji 5-6x týdně, záleží však
na fázi přípravy. Délka tréninkové tratě se
obvykle pohybuje mezi 70 – 150 km,

Proč jsi si vybral právě studium Geodézie
a kartografie na Hornicko-geologické
fakultě?

K tomuto oboru jsem měl poměrně blízko
již na střední škole, neboť jsem absolven-
tem Střední průmyslové školy zeměměřické

přičemž průměrně dosahovaná rychlost
bývá okolo 30 km v hodině.

Jaká máš momentálně největší osobní a
sportovní přání?

Pokud jde o osobní přání, pak bych si moc
přál dostudovat školu, a aby se mnou měla
moje přítelkyně stále stejnou vytrvalost a
podporovala mě. Sportovní přání je
jednoduché – mít ze závodění stále stejnou
radost jako doposud.

A co čeká mistra světa v nejbližších
týdnech?

Především dohnat zameškané povinnosti
ve škole...

Děkuji za rozhovor
Ing. Šárka Vilamová, Ph.D.

Tisková mluvčí
Foto: archív

hned 4 medaile: zlato v silničním závodě
na trase dlouhé 40 km, 2x stříbro na dráze
s pevným startem (1 a 3 km) a bronz za
silniční časovku na 23 km.

Čerstvému mistru světa jsem položila pár
otázek:

Jak se Ti daří skloubit vrcholový sport
se studiem na VŠB-TU Ostrava?

Především bych chtěl říct, že mám zde v
Ostravě perfektní zázemí, jak z hlediska
sportovního vyžití a možnosti tréninků, tak
i z hlediska ostatních služeb jako je
ubytování na kolejích nebo menza. Rovněž
zde mám i značnou psychickou podporu,
ale studium si také vyžaduje mnoho času,
takže skloubit obojí není nic jednoduchého.
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SUS VŠB–TU Ostrava je opět připravena

Milí studenti, při příležitosti zaháje-
ní akademického roku 2002/2003 bych
vás chtěl jménem Stavovské unie stu-
dentů VŠB–TUO pozdravit a popřát
vám hodně úspěchů nejen při studiu.
Zároveň dovolte, abych touto cestou
poděkoval vedení naší univerzity za
nemalou podporu aktivit SUS, bez kte-
ré by naplnění jejího poslání nebylo
možné. Prezidium SUS – jako nejvyš-
ší orgán všech studentů VŠB–TUO –
připravilo i letos řadu zajímavých na-
bídek pro své členy, tedy právě a spe-
ciálně pro naše studenty. Cílem jednot-
livých aktivit je zpříjemnění a ulehče-
ní života studentského.

Dle stanov SUS se členem SUS stá-
váte automaticky zápisem na VŠB–
TUO. V loňském roce se nám podaři-
lo rozšířit nabídku námi poskytova-
ných služeb. Bylo otevřeno nové ko-
pírovací středisko v prostorách termi-
nálu v přízemí budovy A v Porubě.
Svým členům nabízíme množství zají-
mavých služeb a výrobků za velmi
atraktivní ceny.

Obchody SUS
Copy Studio (rektorát B204 + terminál)
Po–Čt 8,00–11,30 12,00–15,00
Pá 8,00–12,00
SUS SHOP (Ekf A 114)
Po–Čt 8,30–14,30
Pá 8,30–12,30

Základní službou obchodů SUS je
kopírování. Kopírovat můžete sami na
automatech, které jsou umístěny na bu-
dovách B a NK v Porubě, nebo si mů-
žete nechat své podklady zkopírovat
u našich prodavaček.

Kromě kopírek zde najdete nejrůzněj-
ší zboží, které můžete ve škole potře-
bovat, jako např. papírenské a kance-
lářské zboží (sešity, propisky, fo-

toalba…), diskety, CD média, odbor-
nou literaturu, případně další zajíma-
vé věci (trička s logem školy nebo fa-
kulty). Dále zde najdete ceníky pro-
duktů všech mobilních operátorů, včet-
ně možnosti zakoupení předplacených
služeb (dobíjecí kupony, sady…).

Rozvrhy a materiály
Bude-li to technicky proveditelné,

najdete u nás také rozvrhy pro nadchá-
zející semestr. Se začátkem nového se-
mestru se každoročně zvyšuje pohyb
v obchodech SUS. Aby zákazníci ne-
museli čekat v dlouhých frontách, plá-
nujeme i letos zdvojenou obsluhu pro-
dávajícího personálu. V obchodě SUS
na Ekonomické fakultě najdete mate-
riály k přednáškám a cvičením, které
jsou pravidelně doplňovány.

Minigolf
Pokud bude vhodné počasí, můžete

si přijít zahrát na dráhy, které odpoví-
dají přísným normám a pravidlům pro
profesionální soutěžní zápolení v této
disciplíně. V roce 2000 zde vznikl
Klub dráhového golfu. Minigolf se na-
chází za kolejemi v blízkosti hřišť pro
míčové sporty. U minigolfového hřiš-
tě je občerstvení, ve kterém si lze půj-
čit sítě a míče pro další sporty.

Co vám dále SUS nabízí?
Aktivit, které pro vás připravujeme,

je mnoho. Jmenujme alespoň pár
z nich:
• setkání studentů s rektorem
• setkání studentů s ředitelem kolejí
• tradiční ples SUS, který je každo-

ročně zárukou kvalitní zábavy
• Majáles – o dobrou náladu se staraly

takové kapely jako Mňága  a Žďorp,
Vltava, Kryštof či Rock’n’roll Band
Marcela  Woodmana

• studentům na kolejích přináší infor-
mace a zábavu Kolejní  rozhlas, kte-
rý připravuje další akce, na kterých
se mohou  studenti pobavit a leckdy
i něco vyhrát

• divadelní představení

ČSOB Studentské konto
Od září mohou studenti získat infor-

mace o studentském kontu ČSOB
i v obchodech SUS a v případě zájmu
je možné podat žádost o zřízení toho-
to konta.

ČSOB Studentské konto poskytuje za
zvýhodněných podmínek studentům

vysokých škol soubor vzájemně pro-
vázaných základních a doplňkových
služeb z nabídky celé finanční skupi-
ny ČSOB (např. Českomoravské sta-
vební spořitelny, pojišťovny…).

ČSOB Studentské konto je určeno
pro studenty řádného studia na tuzem-
ských nebo zahraničních vysokých
školách, kteří jsou ve věku 18–30 let,
pro tuzemce i cizozemce.

ČSOB Studentské konto nabízí:
• kompletní řešení základních a nad-

standardních finančních  potřeb stu-
dentů VŠ,

• zdarma zřízení a vedení osobního
účtu,

• bezplatné měsíční výpisy z účtu,
• zdarma otevření účtu povoleného

přečerpání až do výše 6000 Kč  (po
3 měsících) za zvýhodněnou úroko-
vou sazbu,

• zdarma zřízení ČSOB Elektronické-
ho bankovnictví,

• vydání první mezinárodní elektro-
nické platební karty Maestro  Stu-
dent zdarma,

• dobíjení Twist karty a Oskarty ve
všech bankomatech ČSOB,

 vydání první studentské karty ISIC
bezplatně,

• zhodnocení volných finančních pro-
středků na spořícím účtu a  termíno-
vaném vkladu (od 1000 Kč) za
vyhlašované úrokové  sazby,

• uzavření smlouvy o obchodování
s cennými papíry zdarma.

A navíc získáte slevové kupóny na
nákup zboží a služeb v prodejnách
SUS na VŠB–TU Ostrava.

Členové prezidia SUS VŠB–TUO
rovněž využívají služeb ČSOB Stu-
dentského konta a jsou s nimi plně spo-
kojeni. Proto je můžeme doporučit
všem studentům naší univerzity.

Informace pro studenty
Prezidium je zde pro Vás, členy a na-

ší snahou je, abyste dostávali co nej-
více kvalitních informací. Budeme rá-
di, jestliže se na nás obrátíte se svými
problémy, popřípadě přijdete s nápa-
dy na rozšíření či vylepšení student-
ských aktivit. Kancelář Stavovské unie
studentů najdete na rektorátu VŠB–
UO v místnosti B207, kde nás najdete
v Po–Pá 9.00– 12.00 (tel.: 699 44 69).

Ing. Milan Stoch
Prezident SUS VŠB–TU Ostrava

Foto: archív
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NÁŠ TIP
pozvánka do divadla

Soutěž o ceny

-jaz-

Kino PRŮVAN promítá v sále KTVS v
areálu kolejí jen ve 20.00 hodin.

Vaše návrhy uvítáme na e-mailu:
PRUVAN@ATLAS.CZ

Vítejte zpět i vy noví. Co si takhle zpestřit
start nového semestru návštěvou  kina,
divadla, či získat zajímavosti od  sponzora
čísla? Tak neváhejte a zodpovězte soutěžní
otázky.

Rekapitulace otázek a odpovědí z mi-
nulého čísla:
1. Český Telecom věnuje náboru nových

zaměstnanců velkou pozornost, což
dokazují hned 2 programy pro komuni-
kaci se studenty: „Manager Shadowing“
a „STEP AHEAD“ .

2. Tradiční letní kurz vedeny Davidem
Gruberem letos proběhl ve dnech
25.-28. 7. 2002.

3. Díky za zajímavé postřehy k
Majálesu.

A kdo vyhrál?
1. cena společnosti ČESKÝ TELECOM –

Petr Opletal
2. cena: lístky do NDM – Jitka Srbová
3. cena společnosti GTS – Josef Zemánek
4. cena: lístky do kina Průvan – Lukáš

Dočkal

Výhry si vyzvedněte do 15. 10. 2002,
jinak propadnou, což by byla jistě škoda.

Pokud i vy chcete mít šanci příště vyhrát,
odpovězte na naše dnešní soutěžní otázky:
1. Jmenujte nadnárodní skupinu, do

které se začlenila společnost
RadioMobil.

2. Jak se nazývá soutěž uživatelů CAD/
CAM systému Pro/ENGINEER?

3. Která banka spolupracuje se SUS a
nabízí jejím prostřednictvím své
studentské konto?

Své správné odpovědi pošlete e-mailem,
noste na INFOCENTRUM VŠB–TUO, resp.
do obchodů SUS nebo je vhazujte do
schránek, které jsou umístěny na kolejích
s označením:

AKADEMIK
INFOCENTRUM

nejpozději však do 1. 11. 2002. Jména
výherců se dozvíte v příštím čísle.

Kdo věnuje ceny do soutěže tentokrát?

1.–2.10. Spider Man
Student Peter Parker žije normálním ži-

votem. Fotografuje pro školní časopis, tou-
ží po krásné Mary a dělá pokusy s ge-
neticky upraveným pavoukem…

8.–9.10. Muži v černém II
Stejná planeta. Nový šmejd!

15.10. Údolí stínů
V rove 1965 se v údolí la Drang odehrá-

la první důležitá bitva vietnamské války.
Válečné drama od scénáristy Pearl Harbo-
ru s Melem Gibsonem v hlavní roli.

16.10. Česká spojka
Dvojka agentů CIA se snaží získat kufří-

kovou nukleární zbraň… V hlavních rolích
akční komedie, která se točila v Praze, se
vyřádili Antoni Hopkins a Chris Rock.

22.–23.10. Prostě sexy
Lehkovážná, nezávislá a náruživá tři-

cátnice Christina (Cameron Diaz) v kon-
frontaci s pravou láskou…

29.–30.10 Rok �ábla
Když vydržíte mlčet, uslyšíte melodie lidí

kolem sebe. Jarek Nohavica, Karel Plíhal
a skupina Čechomor v novém filmu reži-
séra Petra Zelenky a jeho přátel.

5.11. Jak na věc
Nejpřímejší cesta, jak dostat do postele

ženu avyhnout se přitom závazkům, je za-
měřit se na svobodné matky. S nimi také
londýnský playboy Will (kdo jiný než
Hugh Grant) problémy neměl, horší to by-
lo s dětmi…

Národní divadlo moravskoslezské při-
pravilo pro své diváky v nové sezóně
2002/2003 osmnáct premiérových titu-
lů. Každý ze čtyř souborů NDM nabíd-
ne „klasiku“ i „modernu“, tituly známé
i neznámé, české a ostravské premié-
ry… Ostatně, posuďte sami:

Opera
Jacques Fromental Halévy:

ŽIDOVKA /La Juive/
Giuseppe Verdi:

RIGOLETTO
Antonín Dvořák:

ČERT A KÁČA
Pietro Mascagni:

CAVALLERIA RUSTICANA
/ Sedlák kavalír /

Béla Bartók:
MODROVOUSŮV HRAD
/ A Kékszakállú hercegvára /

Opereta
Jára Beneš:

NA TÝ LOUCE ZELENÝ
MUZIKÁLOVÝ KONCERT

John Kander:
ZORBA

Oskar Nedbal:
VINOBRANÍ

Balet
Petr Iljič Čajkovskij:

LABUTÍ JEZERO
TIME OF DANCE 3

Činohra
Václav Havel:

MOTÝL NA ANTÉNĚ
Slawomir Mrozek:

KOUZELNÁ NOC
Pierre Carlet de Chamblain de Marivaux:

HRA LÁSKY A NÁHODY
William Shakespeare:

HAMLET
Marina Carr:

MAJA
Eduardo Rovner:

VRÁTILA SE JEDNÉ NOCI
Albert Camus:

CALIGULA
Christian Dietrich Grabbe:

DON JUAN A FAUST

 Do konce listopadu čeká NDM a je-
ho diváky pět premiér. V říjnu to bude
opereta Járy Beneše Na tý louce zele-
ný (5. 10. v Divadle Jiřího Myrona, di-
rigent Karel Poloch, režie Dagmar
Hlubková) a dvě aktovky – Motýl na
anténě Václava Havla a Kouzelná
noc Slawomira Mrozka (19. října ve
zkušebně Divadla Antonína Dvořáka,
režie Petr Mančal j. h.).

 Začátkem listopadu se poprvé obje-
ví v Divadle Jiřího Myrona de Mari-
vauxova Hra lásky a náhody v režii
Radovana Lipuse (2. 11.). O týden po-
zději se uskuteční v Divadle Jiřího My-
rona premiéra Muzikálového koncer-
tu (s poloinscenovaným provedením
průřezu slavným Fantomem opery –
dirigent Karel Mládek, režie Dagmar
Hlubková). Ostravskou premiéru bu-
de mít 16. listopadu opera Jacquese
Fromentala Halévyho Židovka (Di-
vadlo Antonína Dvořáka, dirigent Jan
Šrubař, režie Michael Tarant j. h.)

  (pb)
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Vše začalo uvědoměním si sama sebe
a svých stávajících kvalit, když si účastníci
při výkladu a testech odhalili povahové vlast-
nosti u sebe i druhých, umění zvládat stres
a negativní emoce a taky jak s nimi pracovat,
což bylo náplní „Emotion managementu“.

Další oblastí náplně kurzu bylo studium
a metodika výuky anglického jazyka. David
Gruber díky svým osobním několikanásob-
ným zkušenostem z jazykových škol ve Vel-
ké Británie a Austrálii podal návod ne-
jefektivnějších přístupů ke  studiu a rady jak
si získané uchovat, zmínil „Umění přinutit

Sekce aerobiku informujeLéto s Davidem Gruberem 2002

se nepřestat“, kterému se dle jeho zkušenos-
tí dá naučit. Na pomoc k této tématice si Da-
vid Gruber přizval kamarádku paní PhDr.
Olgu Vítkovskou, majitelku vzdělávací agen-
tury Business Skills Training, která přispěla
zamyšlením nad prvotním rozlišením potřeb
(dosažení cílových dovedností) každého jed-
notlivce při výuce jazyka a až na tomto zá-
kladě doporučila si dále volit z možných cest
odpovídající formu výuky, intenzitu, místo

a v neposlední řadě vhodného vyučujícího.
Díky nedávnému pobytu Davida Grubera
v Austrálii přidal i on k této tématice mno-
ho dalších užitečných informací o možnos-
tech pobytu, studia či práce v Austrálii.

„Time management aneb 100 rad…“ je ná-
zev nové publikace Davida Grubera a sou-
časně posledním tématem letního setkání.
Účastníkům bylo na běžných každodenních
situacích prezentováno, jak nakládat co nej-
lépe s časem, např. jak řídit čas nejen při ve-
dení diáře, adresáře, telefonování, ale i při
práci s internetem, e–maily a jinými infor-
mačními návaly, mobilním telefonem, krát-
kými textovými zprávami, vyjednávání a za-
jištění slušného příjmu, zvládnutí angličti-
ny, obchodování či týmové práce.

Letošní kurz Davida Grubera opět určitě
zaujal a na jeho další pokračování se může-
me již nyní těšit.

Pro zájemce o techniky duševní práce D.
Grubera uvádíme adresu jeho www stránek:
www.gruber.cz , kde je možné získat více in-
formací včetně přehledu plánovaných akcí.

Ing. Jaroslav Želasko
Foto: Ing. Roman Kozel, Ph.D.

I toto léto nabídlo INFOCENTRUM VŠB–TUO již tradiční vzdělávací kurz
Davida Grubera. V prostorách VŠB–TUO jsme přivítali nejen pravidelné,
ale i nové účastníky s motivací osvojit si techniky duševní práce a pro-
mítnout je jako své plus do každodenního života. To vše provázela
pohodová atmosféra prázdninového setkání, kterou lektor navodil i zá-
měrně, aby účastníky inspiroval, jak nejefektivněji nalézt pohodu a klid
v dnešní uspěchané době.

INZERCE




